
Vážení občané, čtenáři zpravodaje,

jsou za námi volby do krajského zastu-
pitelstva a  na  pár dní nás zaujaly po-
volební hrátky různých koalic. Dle vý-
sledků v  našem kraji je zřejmé, že pro 
nás skončilo období, kdy jsme mohli zís-
kat nějakou dotaci z kraje. Nemáme to-
tiž pro další období v krajském zastupi-
telstvu žádné želízko. Nicméně chci moc 
poděkovat naší volební komisi za  její 
práci v průběhu voleb.

Chtěl bych také poděkovat všem, kte-
ří vsadili na  tzv. kotlíkové dotace a po-
řídili si čistější topení pro nadcházejí-
cí zimu. Zase bude o trochu méně kouře 
a smradu.

Když ráno vycházím z  domu, nelze 
si nevšimnout, že namrzlá okna auta 
a závěje listí nevěstí pro nejbližší obdo-
bí nic veselého. Pohled na náš dům, kte-
rý mění barvu, i  na  stromy ztrácející 
listí navozuje smutnou atmosféru. Im-
portovaný svátek Halloween sice za-
městná děti, které dlabou dýně a veselí 
se, myslím si ale, že smysl toho svátku 
jim asi stejně nic neříká. Ale asi jsem ta-
ky trochu staromódní a spíše bych oče-
kával tradiční poklidné vzpomínání 
na zemřelé. Ze stromů opadává listí, lidé 
nás opouštějí. Ale nemusejí nás opouš-
tět úplně. Stačí, když na ně nezapome-
neme. Památka zemřelých by nás měla 
zklidnit, protože nás čeká náročné obdo-
bí, které na nás již naplno volá z obchod-
ních výkladů. Čas Vánoc nám dá, ještě 
než přijde nový rok, pořádně zabrat.  Po-
kud tedy v  listopadu bude pár týdnů 
špatné počasí, využijte toho  a udělejte si 
tu a tam čas na vzpomínání s hrnkem 
horkého čaje, odložte na chvíli všechny 
ty moderní hračky a užijte si chvíle kli-
du. Tento měsíc je pro chvíle zastavení 
ideální. Připravte si k Novému roku ně-
jaké rozumné předsevzetí. Po  návštěvě 
jednoho obchodu mi na mysl přišlo jed-
no upravené motto: „Pokud vidíme pa-
dat v  listopadu listí, svět je zde ještě 
v pořádku“. 

Závěrem přeji hod-
ně zdraví v  přicházejí-
cím chřipkovém období 
a hodně sil při přípravě 
vánoční atmosféry.

Jaroslav Radostný, starosta

Zastupitelé v poločase
Devítka tuchoměřických zastupitelů má za sebou polovinu svého 
mandátu. Stávající vedení obce za dva roky svého působení dotáhlo 
do konce projekt čističky odpadních vod, nemalou částku investo-
valo i do rozšíření školy a další velké investice se plánují. Zjišťovali 
jsme, jak se na obecním úřadě drží svého programového prohlášení. 

Hned v  prvním bodě progra-
mového prohlášení se  zástup-
ci volebních seskupení koalice 
zavázali k  uvážlivému a  prů-

hlednému hospodaření. Faktem je, že v ro-
ce 2015 a ani v roce 2016 si obec nemusela 
půjčovat. Co se týká rozvoje obce, slibovalo 
programové prohlášení dlouhodobou kon-
cepci a  dokončení územního plánu. Jeho 
návrh je už hotový a dokument teď prochá-
zí schvalovacím procesem. Zároveň si vedení 
Tuchoměřic nechalo od  odborníků vypraco-
vat Vizi rozvoje, na  kterou se  ale někteří li-
dé dívají trochu s nedůvěrou. Už zanedlouho 
budou mít občané možnost o Vizi diskutovat 
s jejími tvůrci a poté bude podkladem pro vy-
tvoření strategického plánu obce.

Rok 2016 byl v  Tuchoměřicích rokem vel-
kých staveb. Po  měsících průtahů začala 
fungovat rozšířená čistička odpadních vod, 
základní škola má kromě nové páté třídy 
od  letoška i  víceúčelový sál pro volnočaso-
vé aktivity a  rekonstrukcí spojenou se  stav-
bou nových chodníků prošla ulice Ke Stateni-

cím. Další chodníky vznikly také v  ulici 
K Lesu a teď se pracuje na opravě zámec-
kých schodů. Oba břehy Únětického po-
toka se spojily novým můstkem, na který 
by měl navázat chodník podél potoka. Ta-
to plánovaná stavba se zdržela kvůli průta-
hům v majetkoprávních vztazích. 

V  sociální oblasti udělala obec pokrok 
spuštěním projektu sociální pomoci. V jeho 

rámci pomáhá osamělým seniorům. Nezapo-
mnělo se ani na spolky, které u nás fungují. 
Na začátku roku jim obec podle nových pra-
videl rozdělila 300 tisíc korun.

Do  dalších dvou let přesto stávajícím za-
stupitelům zbývá spousta úkolů. Hned v příš-
tím roce bude na pořadu dne budoucnost kul-
turního domu, protože současnému nájemci 
končí smlouva. Rozpracováno je mnoho pro-
jektů v  oblasti dopravy. Se  slibovaným jed-
notným orientačním a  informačním systé-
mem se  ještě prakticky nezačalo a  lidé žijící 
u někdejšího mlýnského náhonu stále čekají 
na jeho rekonstrukci. 

Kateřina Kubalová 

slovo starosty

 Tu c h o m ě ř i c k ý

ZPRAVODA
11 listopad 

2016 

ULICE K LESU JE OPĚT OTEVŘENÁ. Po realizaci chodníků a rozšíření technické infrastruk-
tury byla v předstihu, tedy 4. listopadu, opět otevřena ulice K Lesu.  Řidiče určitě potěší, že už brzy 
bude hotový i kruhový objezd v ulici Aviatická. Potvrdila nám to mluvčí Letiště Praha Marika Ja-
noušková: „Jelikož práce probíhají dle harmonogramu, nemělo by dojít ke zdržení a okružní křižo-
vatka tak má být od prosince v provozu.“   Dokončení na straně 3

Foto: Karol Böhm
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Anketa se zastupiteli
Polovina mandátu tuchoměřických zastupitelů utekla jako voda. Jak naši zvolení 
zástupci hodnotí své působení, zjistíte v následující anketě. Všichni zastupitelé odpovídali 
na následující otázky: 
 Co považujete za největší úspěch a co za největší neúspěch současného zastupitelstva?  
 Na co by se mělo vedení Tuchoměřic ve zbývajících dvou letech volebního mandátu zaměřit především?

Jaroslav RADOSTNÝ
starosta

Co považujete za  největší 
úspěch:  dokončení intenzifi ka-
ce ČOV, rozšíření základní ško-
ly, fungující lékařská péče

Největší neúspěch současné-
ho zastupitelstva: zatím ještě asi 
všichni zastupitelé nepochopili, 
proč dostali od občanů mandát 
k správě obce.

Na  co by se  mělo vedení 
ve  zbývajících dvoue letech za-
měřit především: podpora a roz-
šíření  spolkové činnosti. 

Miroslav ROLC
zastupitel

Úspěch v  roce 2016 je urči-
tě dobudování ČOV. A  s  tím 
souvisí téma, na  co by se  mě-
la obec zaměřit. Na  obnovu 
vodovodní a  kanalizační sí-
tě. Na  vodovodní síti dochází 
ke  40% ztrátám! To je vysoko 
nad celostátním průměrem. 
Ročně za vodné uhradí občané 
okolo 3 mil. Kč, z toho 1 mil. Kč 
zbytečně. Údaje vychází z mojí 
zprávy pro zastupitelstvo z ro-
ku 2015. 

Martin RŮŽIČKA
zastupitel

Díky ustanoveným pravi-
dlům pro rozdělování fi nancí 
má sportovní a  zájmová čin-
nost v  obci vytvořeny potřeb-
né podmínky pro další vývoj. 
To považuji rozhodně za krok 
správným směrem. Přestože 
toho nejsem velkým zastán-
cem, naše obec se  bude dále 
rozrůstat, a  proto je potřeba 
se  na  to náležitě připravit. To 
je hlavní úkol pro zbytek vo-
lebního období. 

Jana VÖRÖŠOVÁ
zastupitelka

Koncepční rozvoj obce, pláno-
vání a následná rychlá reakce. 
Maximální snaha o využívání 
dotací. Úspěšné pořádání kul-
turně-společenských akcí, kte-
ré začínají mít své místo v tu-
choměřickém roce. Zbývající 
dva roky přinášejí velké vý-
zvy v  oblasti kultury a  vzdě-
lávání, plánovaná nová ško-
la a zpět do správcovství obce 
se  navrátivší objekt kulturní-
ho domu. 

Karol BÖHM
místostarosta

Na  tento příspěvek do-
stal každý zastupitel 
prostor 350 znaků. Když 
jsem jenom v  heslech 
vypsal vše, co se za dva 
roky povedlo (a  ještě to 
nebyl konečný výčet), 
zjistil jsem, že mám na-
psáno už 726  znaků, 
Těch více než 726 zna-
ků je to, co se  poved-
lo. Mám z  toho radost.   
A  největší neúspěch? 
Zatím nemáme na  úč-
tu nic z  těch dotač-
ních peněz, které jsme 
získali. 

Lýdia CSERMELYIOVÁ
místostarostka

Největším úspěchem je, 
že se nám daří naplňovat 
programové prohlášení. 
Modernizovali jsme ČOV 
– to byla největší investi-
ce, rozšířili kanalizaci, as-
faltové povrchy, prosto-
ry v základní škole, v so-
ciální oblasti pomáháme 
osamělým seniorům. Ne-
úspěchy? O  žádných ne-
vím. :-) Dále především 
dokončíme územní plán, 
uděláme rekonstrukci 
kulturního domu a chce-
me získat dotace na stav-
bu nové školy. 

Iveta ERNESTOVÁ
zastupitelka

Za největší úspěch obec-
ního zastupitelstva po-
važuji dokončení a uve-
dení do  provozu na-
ší nové čističky odpad-
ních vod a  vybudování 
nových chodníků.  A  co 
bych si přála? Byla bych 
moc ráda, kdyby se  po-
dařila opravit dolní část 
v ulici K Poště, ve které 
je již několik let ohrom-
ná díra, která je vždy 
po dešti několik dní pl-
ná vody. 

Martin HLAVÁČ
zastupitel

Za  největší úspěch pova-
žuji získání dotace na roz-
šíření čističky ve  výši, 
která je téměř polovinou 
ročního rozpočtu obce. 
Úspěchem je i  realizace 
dalších akcí: nové chod-
níky, kanalizace a oprava 
silnice Ke Statenicím, láv-
ka přes potok, přístavba 
školy, zpevnění povrchu 
v ulici Za Kostelem, chod-
níky v  ulici K  Lesu. Vše 
při dodržení vyrovnané-
ho rozpočtu. Mám radost, 
že se daří plnit programo-
vé prohlášení. 

Karel NOVÁK
zastupitel

V letošním roce se usku-
tečnily mnohé zásad-
ní věci pro dobrý chod 
naší krásné vesnice. Ne-
ní možné vše tady vy-
psat, tak jen např. re-
konstrukce čističky od-
padních vod a  přístav-
ba školy. Do  příštího 
roku přeji Tuchomě-
řicím  dobré projekty 
a nápady pro další gene-
race. Děkuji všem, kte-
ří se starají o chod naší 
vesnice. 
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Zastupitelé na  svém listopadovém 
zasedání odsouhlasili rozpočet na  rok 
2017, který počítá s částkou na příjmové 
i výdajové straně ve výši 28 milionů Kč. 
Rozdělení peněz na  jednotlivé položky 
(doprava, kultura apod.) prakticky ko-
píruje rozpočty z  uplynulých let. Jedi-
ný rozdíl je v  tom, že obec díky zvýše-
ní koefi cientu daně z nemovitosti získá 
do rozpočtu více peněz, které chce vyu-
žít na  investice, například na  kulturní 
dům. Podrobné informace o  rozpočtu  
najdete na webu obce.
Zastupitelé odsouhlasili také zpra-
cování Strategického plánu obce, do-
kumentu, který vymezuje a  defi nuje 
základní orientaci rozvoje obce v dlou-
hodobém horizontu, přesahujícím jed-
no volební období.
Zastupitelé rovněž souhlasili se zpra-
cováním pasportizace místních komu-
nikací a veřejného osvětlení. 

-red-

Z P R Á V Y  Z   R A D N I C E

Kruhový objezd 
v Kněžívce zatím nebude
Avizovaný kruhový objezd, který by zklidnil dopravu 
v Kněžívce u dvora, se pravděpodobně budovat nebude. 
Obec teď zvažuje jiné možnosti, jak křižovatku upravit.

Vybudovat u  dvora kruhový ob-
jezd se  vedení obce rozhodlo le-
tos na jaře. V dubnu vybrali pro-
jektanty a příští rok se mělo začít 

stavět. „Ukázalo se  však, že výškové pomě-
ry jsou pro tento typ křižovatky nevyhovují-
cí a muse l by se udělat velmi razantní zásah 
k výškovému srovnání celého území, tak jsme 
začali uvažovat i o další variantě,“ vysvětlu-
je místostarosta Karol Böhm. „Promýšlíme 
variantu křižovatky ve tvaru T se zlepšenými 
výhledovými poměry, řízené semafory.“ V zá-

ří nicméně obec zastavila práce na projektu 
kvůli dokončování ostatních investičních 
akcí a utlumení fi nančních výdajů. „Začát-
kem roku 2017 počítáme s pokračováním pro-
jektových prací, vyřizováním územního a sta-
vebního povolení. Pokud to vše dobře půjde, 
mohli bychom do  konce příštího roku vybu-
dovat naši část celé investice, tedy chodníky. 
Vlastní stavba křižovatky je pak investicí Stře-
dočeského kraje a tady si netroufám odhado-
vat žádný termín,“ doplňuje Karol Böhm. 

Kateřina Kubalová

krátce ze zastupitelstva

Ulice K Lesu je opět otevřená

V  ulici K  Lesu bylo vše napláno-
váno a domluveno tak, že po re-
alizaci chodníků, prodlouže-
ní kanalizační a  vodovodní 

sítě a vyřešení odvodu dešťových vod, te-
dy částí, které zajišťovala obec, nastou-
pí Krajská správa a údržba silnic a udělá 
nový povrch od okružní křižovatky u Se-

atu až po  křižovatku s  ulicí V  Kněžívce. 
Bohužel do  dohodnutého procesu zasáh-
ly volby do  krajských zastupitelstev. Těs-
ně před volbami měli odpovědní pracov-
níci jiné starosti, po  volbách ještě není 
jasné, jaké budou priority nového vede-
ní, a  tak se  nám zatím nedaří dostat od-
pověď na otázku: „Kdy by mohla být opra-

va povrchu, která byla zařazena do plánu 
oprav Krajské správy a údržby silnic, rea-
lizována?“ Je už jasné, že původní záměr, 
aby se oprava provedla při jedné uzávěře, 
se  nezdařil, ale nevzdáváme se. Jednáme 
a  zkoušíme to na  všech frontách. Věřím, 
že se nám to nakonec podaří. 

Karol Böhm, místostarosta

Co bude s kulturním domem?
Pětadvacetiletý pronájem objektu 

sokolovny skončí na  konci břez-
na příštího roku. Obec už teď při-
pravuje jeho rekonstrukci. Před 

létem proběhlo výběrové řízení na  pro-
jektanta, který by měl na  konci listopa-
du předložit návrh řešení formou studie. 
Po  jejím odsouhlasení by se  měl rozběh-
nout proces zpracování dalších stup-
ňů projektové dokumentace, vyřizování 
všech potřebných průzkumů a začít vlast-
ní rekonstrukce objektu. V  současné do-
bě řešíme se zástupci nájemce TJ Sokolem 
Tuchoměřice a  provozovatelem DiscoRaI 
způsob a  termíny předání objektu obci. 
V rozpočtu obce, který zastupitelé odsou-
hlasili, jsou již pro příští rok vyčleněny 
fi nanční prostředky, aby rekonstrukce 
mohla začít. Kromě toho zkoušíme na-
jít vhodný dotační titul pro posílení roz-
počtu na tuto akci. 

A  jak by měl být nový objekt využíván? 
Náplň nového objektu by měla být tako-
vá, aby byl maximálně využíván, prakticky 
od rána do večera. Aby prostředky na samot-
ný provoz byly účelně využité, jinými slovy 
aby se nevytápěl prázdný objekt. V zadání, 
které dostali projektanti, je maximalistický 
výčet možného využití. Od kulturně-spole-
čenského využití hlavního sálu v kombinaci 

s možností tělovýchovného prostoru hlavně 
pro žáky ZŠ, vytvoření prostoru pro přesun 
obecního úřadu, umístění učeben pro hu-
dební výuku, pro aktivity dětí i dospělých až 
po možnost využití části prostor pro restau-
raci nebo kavárnu. Jak se bude projekt po-
stupně vyvíjet, vás budeme prostřednictvím 
Zpravodaje informovat. 

Karol Böhm, místostarosta

Foto: Karol Böhm
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KOTELNA

Od  září je v  provozu 
prostor nově zrekon-
struované bývalé ko-
telny, nyní volnočasové 

místnosti, která je využívána zá-
kladní školou, družinou a spolky. 
Program je nabitý, každý den zde 
probíhají 2–3  aktivity nejen pro 
děti, ale i pro dospělé. Místnost je 
vybavena skládacími stoly a žid-
lemi, k dispozici je i klavír. Škola 

zde má pro své aktivity uloženy žíněnky a další tělocvičné náčiní. Přes 
celou jednu stěnu jsou zabudovány vestavěné skříně. Barevně je vše sla-
děno do příjemných šedo-modrých odstínů. Dvě francouzská okna ma-
jí výhled do zahrady. Zelené zákoutí s trávníkem a dřevěná terasa lemu-
jící objekt po celé délce dělají z tohoto místa opravdu malebné zátiší. 

Velký dík patří obci a  zejména strůjci projektu Karolovi Böhmovi 
za vkusnou a účelnou přestavbu. Tuchoměřice mají konečně krásnou re-
prezentativní místnost, kterou ocení děti, rodiče, lektoři, učitelé. Prostor, 
ve kterém je radost být, prostor, který je velkou inspirací, prostor, který 
vybízí k tvoření. 

Jana Vöröšová

Malí fotbalisté se v sobotu 12. listopadu rozloučili s podzimní 
soutěžní sezónou. V ní si zdatně vedli naši nejmladší – chlap-
ci mladší  přípravky, kteří obsadili celkové 3. místo, starší pří-
pravka se dělila o 1. – 2. místo a novicové v soutěži, mladší žá-
ci, kteří se po prvním oťukávání dostali do vynikající fazóny 
a v posledním zápase, který byl současně úvodem této rozluč-
ky, zle potrápili suverénního lídra soutěže, prokázali pod ve-
dením pánů Vegrichta a Smrže výkonnostní vzestup z před-
zvěstí ještě lepších výsledků v jarní části. Nezbývá než zvolat 
– KLUCI, DĚKUJEM!!! -red-

K U L T U R A ,  S P O R T ,  V O L N Ý  Č A S

Od  15  hodin bude Kotelna u  školy patřit 
tvoření, plstění, malování. Materiál i  su-
pervize jsou zajištěné. Akce je určena 
pro malé i velké zájemce. Cena 200 Kč.

V 15 hodin začne v jí-
delně kláštera sv. Víta 
zdobení adventních 
věnců. Přijďte si vy-
robit svůj vlastní ad-
ventní věnec. Mate-
riál si můžete přinést 

z domova nebo zakoupit na místě.

První adventní neděle bude od 14 hodin 
patřit již tradičně Vánočnímu jarmarku 
V  Rákosí. Přijďte si užít vánoční atmo-
sféru a zároveň nakoupit ručně vyrobené 
adventní věnce, drobné řemeslné výrob-
ky, cukroví, keramiku, šperky i originální 
vánoční dárky. Připraveno je občerstvení 
i tradiční vánoční nápoje. Těšit se můžete 
na bohatý kulturní program:
14:00 zahájení, křest kalendáře, živý 
betlém
14:15 představení dětí z MŠ
14:45 a  15:30 zahrají na  akordeon Bohu-
slav Ježek ml. a Bohuslav Ježek st. 

16:00 koncert mladých kytaristů z  kyta-
rové školy Jana Kordy
17:00 slavnostní rozsvícení vánočního 
stromku 

Roráty jsou hudební formou ranní mše 
svaté, která se koná v adventní době.  V tu-
choměřickém kostele sv. Víta proběhnou 
27. 11. v  10:30  hodin, 2. 12. v  6:00  hodin 
a 9. 12. v 6:00 hodin. Další akce pořádané 
v  klášteře sv. Víta najdete na  stránkách 
www.tuchomerice.farnost.cz

Od 15:00 bude na obecním úřadě již tra-
diční posezení při muzice.

Mikuláš zavítá do kostela sv. Víta v 17 ho-
din. Na setkání jsou zvány všechny děti, 
rodiče i prarodiče.

V  letošním roce bude tuchoměřická 
knihovna vystavovat dětské vánoční oz-
doby na  stromeček a  svícínky do  bet-
léma nebo na  stůl. Výstava proběhne 
ve  dnech 12.–14.  12.  2016. Bude zakon-

čena školní vánoční besídkou jako kaž-
dý rok a  děti si pak výrobky odnesou 
domů. 

Nejkrásnější dárky jsou ty, které sami vy-
robíte. Můžete se přijít inspirovat, vytvo-
řit drobnost pro své nejbližší nebo vá-
noční ozdobu. Akce proběhne v  Kotelně 
od 15:00 do 18:00 hodin. Cena 100 Kč.

Přijďte si na  Štědrý den o  půlnoci 
do kostela sv. Víta zopakovat loňský ne-
zapomenutelný zážitek z půlnoční mše 
svaté, která bude doprovázená hudbou 
a  zpěvem. Těšit se  na  Vás bude smíše-
ný pěvecký sbor La Folia se svými sólis-
ty, varhaním doprovodem a dalšími do-
provodnými hudebními nástroji. Sbor 
letos opět zazpívá Českou mši vánoč-
ní od  Jakuba Jana Ryby, tentokrát pod 
vedením nové sbormistryně Larissy 
Sakviny. 
 

Od 18 hodin zazpívá v kostele sv. Víta Va-
lerie Růžičková a Jan Růžička, doprovázet 
na varhany bude Lucie Nováková.

Připravila Ivana Matějů

ZVEME VÁS
25. 11. ADVENTNÍ VÝTVARNÁ 
DÍLNA

26. 11.  PLETENÍ VĚNCŮ

27.11. VÁNOČNÍ JARMARK

ADVENT – RORÁTY

4. 12. POSEZENÍ SE SENIORY

4. 12. SETKÁNÍ 
SE SV. MIKULÁŠEM

12.–14. 12. VÝSTAVA 
V KNIHOVNĚ

16. 12. VÝTVARNÁ DÍLNA 
VÁNOČNÍ

24.12. ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ 
J. J. RYBY A PŮLNOČNÍ MŠE

29.12. VÁNOČNÍ KONCERT

Foto: Jan Havel

Foto: Mirek Kašpar
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Existuje takový křesťanský vtip: Baví se tři mniši. Jeden povídá: „Hrůza, jak se ty lidi dneska 
chovaj. Nikde žádná morálka!“ Druhý na to: „A všude jen boj o moc a zákulisní intriky. Fuj!“ 
Promluví třetí: „A nejhorší je, že mimo klášter to není o nic lepší!“

Je to samozřejmě vtip, ale trefně vypo-
vídá o tom, že i v klášteře žijí obyčej-
ní lidé, kteří mají své slabosti i staros-
ti, i když se rozhodli žít jako křesťané. 

I  my – komunita Chemin Neuf – se  tak 
v  jednom takovém klášteře snažíme žít 
a chceme také o své víře svědčit, protože 
věříme, že je tento život krásný. Zároveň 
ale chceme být otevření všem bez rozdí-
lu a nabízet i lidem v naší obci, co umíme 
a co je v našich možnostech. Letos v červ-
nu proběhla například pouť sv. Víta, kdy 
jsme měli „den otevřených dveří“, navaři-
ly se slovenské halušky, bavorské klobásy, 
francouzské palačinky i český štrůdl, pilo 
se, tancovalo, byly atrakce pro děti, zkrát-
ka mohli jsme se všichni „po sousedsku“ 
setkat, pobavit a popovídat. V tomto člán-
ku chceme udělat něco podobného – jed-
nak se víc představit, jednak informovat 
o tom, co nabízíme.

Jak pouťové speciality napovídají, jsou 
mezi námi kromě Čechů i lidé ze Sloven-
ska, Francie a Německa. Všichni ale mlu-
víme česky a žijeme českou kulturu. Na-
še komunita je mezinárodní, vznikla 
před více než 40 lety ve Francii a dnes je 
v mnoha zemích prakticky na všech kon-
tinentech. V  komunitě spolu žijeme jak 
kněží a řeholníci, tak rodiny s dětmi i svo-
bodní, a jsou mezi námi křesťané různých 
církví (katolíci, protestanti, pravoslav-
ní…). Všechno, co děláme, se snažíme dě-
lat společně a nabízíme programy pro ši-
rokou škálu lidí. 

V  našem klášteře nabízíme víken-
dová nebo týdenní setkání. Jsou to jed-
nak setkání věnovaná nějaké konkrétní 
skupině (víkendy a  letní tábor pro mlá-
dež od  14 do  18  let, víkendy pro mladé 

od  18  do  30  let a  setkání pro manželské 
páry nazvaná „Kána“), jednak akce ote-
vřené všem bez rozdílu stavu a  věku, to 
jsou tzv. duchovní cvičení a  akce „Práce 
jako na kostele“. Víkendy pro mladé ma-
jí za témata vztahy, každodenní problémy 
i duchovní oblast, u těch mladších nechy-
bí ani různé hry, sport a samozřejmě dob-
rá parta. Akce pro manžele jsou zaměřené 
na život v páru, na vše dobré i náročné, co 
takový život přináší. Je také velký prostor 
na výměnu zkušeností mezi sebou, sdíle-

ní radostí i  problémů. Duchovní cvičení 
jsou zaměřena vysloveně duchovně – člo-
věk má možnost strávit meditativní týden 
v mlčení a tichu, zastavit se a rozmlouvat 
s Bohem. Na „Práci jako na kostele“ zveme 
dobrovolníky, aby nám pomohli s  něčím 
na  klášteře – výměnou nabízíme stravu 
a  ubytování, účast na  našem každoden-
ním životě i večerní grilovačku po práci.

Všechny tyto akce jsou křesťanské 
ve  smyslu, že se  na  nich také modlíme, 
posloucháme přednášky či slavíme mši, 
akce jsou ale otevřené všem (občas me-
zi nás zavítají i  „nevěřící“). Každého rádi 
přivítáme. Mimo tyto akce je možné při-
jet i  jen tak, odpočinout si nebo se ztišit, 
je možné si objednat pobyt pro školu, sku-
pinu, jednotlivce apod. V  klášteře také 
funguje veřejná knihovna s bohatým čte-
nářským fondem z  různých oblastí, ote-
vřená vždy celou středu a  ve  čtvrtek do-
poledne. Také se tu často organizují různé 
obecní kulturní a společenské akce, svat-
by, oslavy atd. Chceme, aby budova klášte-
ra opravdu sloužila a byla otevřená všem. 
Těšíme se, že se někdy uvidíme! Nejpozdě-
ji na červnové pouti sv. Víta a dni otevře-
ných dveří kláštera 2017. 

komunita Chemin Neuf

Za klášterní zdí

Foto: Chemin Neuf

Foto: Chemin Neuf
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Dýnoviště ožilo 
    společným podzimním vyráběním
Studené podzimní počasí 
v sobotu 22. října příliš nelá-
kalo trávit den venku, přesto 
se řada lidí (a to nejen z Tu-
choměřic) dala zlákat dýňově 
laděným programem a dora-
zila na společné odpoledne 
do Dýnoviště. Každý si tam 
mohl vyřezat svou dýni, vyro-
bit lampion či svícen. 

Společné vyrábění a zdobení probí-
halo mezi kulisami z  nožíků, sví-
ček, dýní, sklenic, lepidel, nůžek, 
drátků a štětců. Chladné odpoled-

ne zpříjemnil společný oheň, který potěšil 
i  účastníky bez kreativních ambicí, i  vý-
stava fotografi í pro nový tuchoměřický 
kalendář. 

Tvořiví nadšenci mohli dát prů-
chod své kreativitě ještě o  den dřív, kdy 
se  ve  škole konal otevřený lampionový 
výtvarný workshop s MgA. Míšou Tůmo-

vou. Ta asistovala i při sobotním vyrábě-
ní a pomáhala menším výtvarníkům s je-
jich lampiony. Na  vlezlý podzimní chlad 

tak člověk v  příjemné, kreativně naladě-
né společnosti snadno zapomněl. 

Barbora Hronová

75. narozeniny oslavil na  začátku 
října pan Stanislav Suchý. K  život-
nímu jubileu gratulujeme a do dal-

ších let přejeme mnoho zdraví, štěstí 
a spokojenosti.

gratulace

7
ří
n

šíc
a 

Zákon proti čmoudu 
Od nového roku vstoupí v platnost novela Zákona 
o ochraně ovzduší. Díky ní budou mít obce větší 
možnost zatočit s lidmi, kteří okolí zamořují kou-
řem z komínů. 

Největší novinkou, kterou 
novela zákona zavádí, je 
povinnost umožnit oso-
bám pověřeným obecním 

úřadem s rozšířenou působností pří-
stup ke  kotli, k  jeho příslušenství 
a  používaným palivům. „Novela tak 
řeší rozpor mezi právem na nedotknu-
telnost obydlí a právem na příznivé ži-
votní prostředí, přičemž se upřednostni-
lo právo na  příznivé životní prostředí 
před právem na nedotknutelnost obyd-
lí, avšak to neznamená, že právo na ne-
dotknutelnost obydlí půjde stranou,  
rozhodně ne. Ten, kdo fakticky bude 
kontrolovat kotel a  místo, kde se  skla-
duje topivo, může vstoupit jen do těch-
to prostor, do jiných nikoli,“ vysvětlu-
je advokátka Petra Carvanová, která 
se  problematikou dlouhodobě zabý-
vá. V praxi by to tedy mohlo vypadat 
tak, že pokud vás bude soused obtě-
žovat nepříjemným zápachem svého 
komína, zajdete na úřad a tam si po-

stěžujete. Poprvé úřad souseda pouze 
písemně upozorní, a  pokud se  bude 
situace opakovat, bude mít úředník 
oprávnění provést kontrolu. „Oby-
vatelé, kteří se  dusí zplodinami svého 
souseda, mohou na  závadný stav upo-
zornit například vyfocením komína 
a kouře. Z  fotografi e by mělo být patr-
né alespoň datum. Obecní úřad je po-
té povinen jednat. Pokud soused neu-
možní pověřenému úředníkovi vstup 
do prostor, kde se nachází kotel a pali-
vo, může mu hrozit sankce až 50 tisíc ko-
run,“ dodává Carvanová. Jak konkrét-
ně bude celý systém fungovat, zatím 
není jasné. Vzhledem k tomu, že Tu-
choměřice nejsou obcí s  rozšířenou 
působností, vše by pro nás pravděpo-
dobně zajišťovali úředníci z Černošic, 
nebo Hostivice, kterým by náš obec-
ní úřad musel stížnosti předávat. Vše 
budeme i nadále sledovat a potřebné 
informace vám sdělíme. 

Kateřina Kubalová

Foto: Robert Ptáček

Tuchoměřická základní škola bude od pondělí 5. pro-
since potřebovat souvislý zástup za paní vychovatel-
ku. Jak nás informovala ředitelka školy Iva Zavadilo-
vá, jednalo by se o každodenní práci od 11:40 do 17:00 
na  zhruba 3–4  týdny. „Vlastními silami to nezajistí-
me. Museli bychom zavřít jedno oddělení družiny, a to 
je celkem problém. V tento okamžik proto beru i nekva-
lifi kovaného člověka,“ dodává Iva Zavadilová. Zájemci 
se mohou obracet přímo na paní ředitelku na e-mail: 
reditelka@zstuchomerice.cz. 

nepřehlédněte

Poděkování 
Chtěli bychom touto cestou poděkovat Obecnímu 
úřadu Tuchoměřice, že při výstavbě chodníku v uli-
ci K Lesu zároveň vyřešil dodatečnou projektovou 
dokumentaci a  hlavně realizaci odvodnění druhé 
strany komunikace, aby nedocházelo k  zatopení 
dvorů a zahrad přilehlých soukromých pozemků. 

Antonín Toma st., Antonín Toman ml., 
Václav Střelba a Zdeněk Šíma.
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Obytná zóna v Tuchoměřicích 

Již několik let uplynulo od doby, kdy 
byla celkově zrekonstruována ulice 
V  Zahrádkách. Vzápětí po  kolauda-
ci se  začaly množit stížnosti, že uli-

cí se jezdí příliš rychle a je potřeba s tím 
něco dělat. Instalace retardéru moc ne-
pomohla. Tak jsme zvolili zklidnění uli-
ce formou instalace dopravního značení 
a ulice byla označena jako obytná zóna. 
Ani to moc nepomohlo, tak jsme alespoň 
jednu stranu ulice označili vodorovnou 
žlutou čárou zakazující zastavení. Pár let 
jsme s  tím vystačili, ale s  nárůstem po-
čtu vozidel v ulici V Zahrádkách se stává 

problematické i samotné vyjetí z vlastní-
ho pozemku, pokud naproti vjezdu něk-
do zaparkuje. Před několika týdny jsme 
proto vyznačili vodorovným značením 
také parkovací místa.  Pouze na  těchto 
vyznačených parkovacích místech, ane-
bo na  vlastním pozemku je možné par-
kovat. Pokud řidič nenajde volné parko-
vací místo v  ulici V  Zahrádkách, musí 
hledat jinde. Věřím, že novinka lidem 
z  ulice V  Zahrádkách pomůže. Už teď 
zvažujeme další místa, kde bychom moh-
li obytnou zónu vytvořit. 

Jaroslav Radostný

Lampiónový průvod

Je až neuvěřitelné, jak rychle uteče rok, 
ještě máme v  paměti loňský lampió-
nový průvod a  už je tu letošní lampió-
nový průvod. Nejdříve jsem si myslela, 

že se průvod neuskuteční, neboť okolo pá-
té odpolední to vypadalo na velkou průtrž 
mračen, ale naštěstí se tak nestalo, ba nao-
pak, obloha se vyjasnila, takže krásné světlo 

lampiónků bylo vidět, až když se naše cesta 
ubírala k cíli, ale myslím si, že to dětem ne-
vadilo. Trasa  bylo opět zpříjemněna několi-
ka strašidelnými zastávkami  s různými pří-
šerkami. Na skále jsme potkali čarodějnici 
s  vodníkem, nad obecním úřadem čekal 
na děti duch s čerticí a V Rákosí netrpělivě 
vyhlíželi příchod dětí klaun s Luciferem, kte-

rého se některé děti trošku polekaly. V Rá-
kosí jsme se  chvíli pozastavili a  poté jsme 
se  odebrali do  DiskoRaI, kde pokračovala 
další dětská zábava plná veselého soutěže-
ní, zábavného tance a skvělého občerstvení. 
Bylo to krásné odpoledne. Moc děkuji spon-
zorům DiskoRaI a Sokolu Tuchoměřice. 

Iveta Ernestová

Tuchoměřice pod lupou
Takový byl podtitul letošní 
fotosoutěže pro tuchomě-
řický kalendář 2017. „Chtěli 
jsme, aby se lidé okolo sebe 
rozhlíželi a zároveň se pokusili 
zachytit místo, kde žijí. Když 
fotíš tam, kde žiješ, všímáš si 
věcí, které bys jinak jen mí-
jel,“ vysvětluje zastupitelka 
a hlavní organizátorka foto-
soutěže Jana Vöröšová, proč 
se obec už podruhé rozhodla 
vytvořit kalendář z fotografi í 
amatérských fotografů.

Zvolené téma bylo pro některé fo-
tografy těžkým oříškem, a  tak 
se ještě týden před uzávěrkou zdá-
lo, že se organizátorky budou mu-

set samy rozeběhnout po Tuchoměřicích, 
aby alespoň nějaké fotografi e dodaly.

Nakonec se ale fotografi ckých nadšenců 
přece jen našlo dost. Sešlo se 99 fotografi í 
od 13 fotografů. Ne všichni se sice dokáza-
li zadaného motivu držet přesně, ale přesto 

odborná porota složená z výtvarníků a pro-
fesionálních fotografů vybrala nejlepších 
11  fotografi í. Poslední a  vítěznou 12. foto-
grafi i vybrala svým hlasováním veřejnost.

Slavnostní křest kalendáře proběhne 
 na Vánočním jarmarku, tj. 27. 11. ve 14 ho-
din, kdy si také můžete kalendář zakoupit. 

V  dalších dnech bude k  prodeji na  obec-
ním úřadě.

Již teď můžete připravovat fotografi e 
pro příští ročník tuchoměřické fotosoutě-
že, která bude tentokrát na téma „Tucho-
měřice a lidé“. 

Ivana Matějů

maximální rychlost 
v obytné zóně je 20 km/hod.

stání je dovoleno jen na vyznačených par-
kovacích místech. Vozidla mimo parko-
vací místa budou odtažena a řidiči poku-
továni. Počet vyznačených parkovacích 
míst odpovídá počtu dříve volně parkují-
cích vozidel v ulici. 

děti a  chodci mohou používat vozovku 
v celé šíři pro chůzi a hry

při výjezdu z  obytné zóny je řidič povi-
nen dát všem ostatním vozidlům před-
nost, jako kdyby vyjížděl z parkoviště 

pravidla obytné zóny

Autorkou vítězné fotografi e je Karolina Kašparová
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CENY INZERCE v Tuchoměřickém zpravodaji
 1/2 stránky – 2000 Kč  1/4 stránky – 1000 Kč 

 1/8 stránky – 500 Kč  řádková inzerce – 10 Kč/řádek (max. 10 řádků)

Při dlouhodobé spolupráci možnost individuálně stanovené ceny.

Kontakt: tuchonoviny@gmail.com.  | Uzávěrka inzerce je vždy 10. den v měsíci.

LETÁKY KAT

AČNÍ DESKY MANUÁLY 

NÉ KALENDÁŘE STOLNÍ KA

NÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAPÍR

ÁVKA VIZITKY LETÁKY KA

ACE PREZENTAČNÍ DESKY 

TY NÁSTĚNNÉ KALENDÁŘE

VNÍ OBÁLKY DOPISNÍ PAP

NÁVKA VIZITKY LETÁKY K

Y KATALOGY PUBLIKACE P

DÁŘE STOLNÍ

e-shop tisku

Non - stopPříjem zakázek

Overnight-Service

Noční
tisk

tisk do 1 hodiny

Využijte našich
nových služeb

K L Á Š T E R N Í  O B C H Ů D E K 
vás zve na

VÁNOČNÍ NÁKUP 
ORIGINÁLNÍCH DÁRKŮ 

A OZDOB
Otevřeno máme každý den v PO až PÁ 17–18 h, 

a také kdykoliv na přání, když zavoláte 
na tel. 602 962 963 nebo 603 221 717. 

Přijďte, těšíme se na Vás!

OBEC TUCHOMĚŘICE 

hledá 

Možný nástup od 1. 3. 2017.

Adresa: V Kněžívce 212, 252 67 Tuchoměřice
e-mail: ou.tuchomerice@volny.cz

tel.: 220 951 112


